
 
 

28. januar 2020 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Er der regler fastsat i Inatsisartutlove eller bekendtgørelser der skal ændres hvis man 

ønsker at fastsætte en kulturkvote1 udover de allerede fastsatte årskvoter for Qaanaaq-

området, Baffin bugten og Kangerlussuaq i Ittoqqortoormiit området for fangst på 

isbjørn og narhval? 

2. Vil en eventuel kulturkvote for Qaanaaq-området, Baffin bugten og Kangerlussuaq ved 

Ittoqqortoormiit for fangst på isbjørn og narhval, og som ligger uden for den allerede 

fastsatte kvote, indebære brud på forpligtelser der påhviler Grønland i henhold til 

internationale konventioner?  

3. Hvilke restkvoter (inkl. Øvrige fangstarter) var det ultimo 2020 mulighed for at fange i 

Qaanaaq-området? 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse i relation til dette? 

5. Hvor langt er man kommet i forhold til ibrugtagen af det anlæg der kan bruges til 

sælskindsindhandling, og som er indkøbt af Avannaata Kommunia? 

6. Hvilke forhindringer er det der eventuelt genstår at få løst før anlægget kan tages i brug? 

(Medlem af Inatsisartut Jens Danielsen, Siumut) 

 

Begrundelse:  

Det er min erfaring at de nuværende kvoteforhold gør at fangerne i Qaanaaq-området har begrænsede 

indtjeningsmuligheder, og at dette også medvirker til at vores oprindelige fangstmetoder stille og 

roligt udfases fordi mere moderne metoder er mere effektive. 

Vi er klar over at Baffin bugten har fredede områder, og at det kræver dispensation for at kunne tage 

på narhvalsfangst. Fangst af narhvaler i Baffin bugten skete tidligere primært fra Qajaq.  

 

                                                           
1 Der udføres fangst af narhvaler i Qaanaaq-området fra Qajaq i henhold til traditionelle og i området ufravillige  
fangstmetoder.  


